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Tisztelt Elnök Asszony!

A Házszabály 91 .§ (2) bekezdése alapján kérdést kívánunk feltenni

Dr. Veres János
pénzügyminiszter úrnak

„ Jóváhagyja-e a Tisza Cipő Zrt. részvényeinek eladásáról hozott rossz döntést, amely
szerintünk sem vagyonpolitikai, sem foglalkoztatási, sem a társadalmi kiadások

szempontjából nem vállalható?"

címmel .

Kérdésünkre írásbeli választ kérünk Miniszter úrtól, azért tőle, mert e tárgykörben a kormány
tagjai közül ő az illetékes .

Tisztelt Miniszter úr!

Az ÁPV Rt. igazgatósága' néhány nappal ezelőtt úgy döntött, hogy értékesíti a Tisza Cipő
Zrt.-ben lévő többségi állami tulajdonú részvényeket .

Általunk pontosan nem ismert okok miatt ezután további mérlegelésre Önhöz került az ügy .
Ennek keretében július 6.-án kifejthettük az eladással kapcsolatos álláspontunkat, azt ellenző
érveinket . Köszönjük ezt a lehetőséget! Nem tudjuk kiket fognak még ezügyben meghallgatni
és milyén összegzés, javaslat kerül előterjesztésre ezért röviden megismételjük
fenntartásainkat .

Az ÁPV Rt. döntését részben értjük, de alapvetően mégis rossznak tartjuk .
Tudjuk, hogy el kellene adniuk az állami tulajdonrészt, ismerjük az eddigi ezirányú
erőfeszítéseiket és a vagyonkezelés terén végzett munkájukat . A cégtől való mielőbbi
megszabadulás szándéka azonban nem lehet meghatározó egy ilyen fontos döntés során .
Márpedig szerintünk erre tekintettel nem értékelték megfelelően az alábbi kockázatokat :
- A vevőt illetően nem tartjuk reálisnak az értékelést, mert szerintünk sem szakmai, sem

pénzügyi befektetőnek nem tekinthető és nincs fedezetül szolgáló érdemi vagyona,
tőkéje .
Nem látunk esélyt a vállalt fizetési kötelezettségek teljesítésére, mert több év óta
veszteséges társaságokból már egy fillért sem lehet felelősen elvonni .
Köszönjük, hogy a foglalkoztatási garanciával összefüggő kérdéseinknek helyt adtak és
három éves továbbfoglalkoztatási kötelezettséget írtak elő . Sajnos nem teljesítés esetén
ezúttal sincs érdemi és érvényesíthető szankció meghatározva .

írásbeli kérdés



- Szerintünk az eladás nem stabilizálja a valóban nehéz helyzetű társaságok helyzetét, sőt a
bizonytalanság miatt máris többletgaranciákat várnak el a partnerek és felmondhatják
szerződéseiket, amely 2-4 hónapon belül felszámolási eljáráshoz vezethet .

Az ÁPV Rt. döntését vagyonpolitikai szempontból is aggályosnak tartjuk, hiszen több
százmilliós eszközállományt akarnak áron alul eladni egy nagyon is bizonytalan működtetés
reményében. Felmerül a privatizációs szervezet morális felelőssége is, hiszen 2-4 hónapon
belül meginduló felszámolási eljárás esetén nehéz lesz megmagyarázni, hogy nem látták,
nem tudták mi fog történni .

Tisztelt Miniszter úr!

Az ÁPV Rt. bizonyára nem vette számításba a Tisza Cipő Zrt. társaságainak összeomlása
esetén bekövetkező állapotokat:

Martfán 140, Mezőtíuon 190 ember veszítheti el munkáját . Elhelyezkedésre nincs sok
esélyük, mert évek óta tart a leépítés, nagy a munkanélküliség, új munkahelyek alig jönnek
létre. Ennyi új munkahely létrehozása legalább 200-400 millió forintba kerülne, ám ehhez
még több feltételnek is teljesülnie kellene .

Egy ilyen tömegű létszámleépítés esetén az alábbi társadalmi kiadásokat még feltétlenül
számba kell venni :

A felszámolás 70-100 millió forinttal terhelheti a Munkaerőpiaca Alapot,
Éves szinten elmaradhat 140-170 millió forint adó és járulékbefizetés,
Álláskeresési járadék címen 70-90 millió forint kifizetése prognosztizálható, nem is
beszélve az azt követő szociális segélyezés kiadásairól .

Ezek a kiadások még részben elkerülhetők, különösen akkor, ha több szaktárca (munkaügyi,
gazdasági, pénzügyi) együttműködne a probléma megoldása érdekében .

Kérjük, hogy mérlegelje az általunk leírtakat és több érintett (szakszervezet, polgármesterek,
szaktárcák, stb .) meghallgatása után hozza meg döntését!

Tisztelettel várjuk válaszát!

Budapest, 2007 . július 10 .
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Farkas Imre
országgyulesi epviselo

Rózsa Endre
országgyűlési képviselő
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